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THE REAL MARY MOORMAN PHOTO STORY

How many pictures did Mary Ann Moorman take on
November 22, 1963 and what do they show? All Kennedy
researchers know about her famous photo, the one with JFK in
the foreground and the grassy knoll in the background.

And many researchers know of one other picture not part of
the public record which showed the TSBD window from which
Lee Harvey Oswald got framed.

Even the flawed House Select Committee on Assassinations
reported only two photographs (6HSCA125), although its
own investigators were told of a third picture and attempted,
unsuccessfully, to locate it.

Photo consultant and longtime researcher Robert Groden,
upon receiving the two original Polaroid pictures, simply turn-

Copyright 1963, Mary Ann Moor'm#n. Used by permission. Moorman 3, taken by one of the closest eyewitnesses to the

Kennedy assassination.
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ed them over and found the manufacturer’s numbering system’
on the back: the first was numbered 3 and the other was
numbered 5—therefore, number 4 was missing!

Groden’s discovery came in 1978 and now, six years later,
there’s an indication of two more pictures, making a grand
total of five taken just before and during the assassination. One
fact is absolutely certain—Mary Ann Moorman took no photos
after the assassination.

Thanks to a unique set of circumstances, I have been able to
meet and talk extensively with the former Mrs. Moorman. Her
memory is still consistent with 1963 and 1964 interviews, but
like many of the eyewitnesses, some details have faded away or
been confused by all the claims and counterclaims about what
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appened in Dealey Plaza.
rc?\gxrs Kﬁﬁ drove her ﬁz,cnd, Jean Hill, to downtown _Dallas
and p:irkcd ncar Old Red, the county courthouse, at Main and
Houston. They first went to a nearby store so Mary Ann could
buy a pack of film for her Polaroid camera, for both women
knew some of the officers in the motorcade and hoped to get
pictures of them, too.

They arrived in Dealey Plaza around 11am and spent the next
90 minutes just talking and walking while looking for the best
vantage point. Their final position, of course, was the south
curb of Elm about halfway between Houston and the Triple
Underpass. .

After the assassination, Jean and Mary Ann were questioned
extensively in the offices and press room of the Dallas County
Sheriff, just across the street from Old Red. Later, Jean testified
before the Warrey Commission (Mary Ann was also asked to
appear, but she had just injured her foot and asked for a few
days delay—it was granted, and she never heard from the Com-
mission again).

Early critics and researchers were surprised that none of her
pictures were published or even mentioned in the Warren
Report. Nor was there any known attempt to analyze them for
possible evidence. Even more astounding were the Commis-
sion’s own documents, which proved they all contained rele-
vant and potentially important information.

Mark Lane, in Rush To Judgment (1966), noted Deputy
Sheriff Wiseman’s report (19H535) that one of the pictures ac-
tually showed the TSBD window just before the shooting. His
report independently confirmed what Jean Hill had told Lane
early in 1964, and which Lane repeated in his own testimony
before the Commission (2H42). But Lane thought there were
only two pictures.

Harold Weisberg, in Photographic Whitewash (1967), was the
first” to correctly deduce from the vague and misleading
documentation in the 26 volumes that there were more than
two pictures. He has, of course, demonstrated conclusively by
the Commission’s and FBI’s own documents that
photographs were virtually ignored unless they helped convict
Oswald. That short-sighted, if not purposcful, flaw may soon
come back to haunt the original investigation.

Today, Mary Ann has no recollection of those first two pic-
tures or if they ever existed. She suspects they didn’t turn out
and got thrown away, for she “definitely”” would have kept
them. Still, my inquiry was the first time she had thought
about them in 21 years, so perhaps she’ll now remember
something.

The third picture, hereinafter identified as Moorman 3,
shows her good friend, Dallas Police Officer Glen C. McBride,
about two minutes before the assassination. That Polaroid
photo, now almost completely faded away, is still in her posses-
sion (the version shown here is from a water-stained FBI print,
apparently made in March 1964 and just declassified this
month).

The window is not visible in Moorman 3, either in the FBI
print or the original—it is one floor up and one row to the
right. There is no doubt in her mind, and there never has been,
that the picture she took and showed to authorities minutes
after the assassination is the same one she still has.

Moorman 4 is very similar to Moorman 3, but the subject is
another friend, Dalias Police Officer W. George Lumpkin. It
was taken no more than a minute before the president’s arrival
and does show the ““assassin’s window,” because Lumpkin was
farther back up the street than McBride.

Sometime in 1964, perhaps as late as early summer, Mary
Ann gave the original to Lumpkin and today he can’t find i.
He couldn’t find it for the HSCA six years ago and by 1979,

when researcher Gary Shaw talked with him, he still didn’t
know where it was. Just last month an inquiry from Mary Ann
through another person yielded the same results. Fortunately,
he thinks he still has it somewhere and seems honestly puzzled
that he can’t find it.

Moorman 5, as Coverups! readers know, shows what may very
well be a gunman behind the grassy knoll’s wooden fence at
the time of the fatal head shot. The original Polaroid, just like
Moorman 3, is badly faded and almost useless for new
evidence. Judging by the two existing pictures, Moorman 4, if
cever found, will also be too faded for much use.

All three pictures were shown to authorities right after the
assassination. In addition to her two motorcade friends, Mary
Ann knew the notarv, Aleen Davis, who took her first state-
ment, and even Billy Wiseman, the officer who reported the
contents of Moorman 4, was a friend. All five had attended the
same high school. .

Both Moorman and Hill were detained for hours in the
SherifPs office, but unlike some accounts, neither was
prevented fr})m leaving. At one point, Mary Ann walked out-
side to buysa Dallas Times Herald extra edition and Wiseman
followed her. He thought she was leaving and firmly asked her
to stay. Not having anything else to do and wanting to
cooperate, but getting tired of the same questions over and
over, she went back inside.

When both left sometime after 6pm, Mary Ann had her
three pictures with her. But they had been out of her posses-
sion on more than one occasion. Still, she has no doubt that
the pictures are her originals.

And even though Moorman 4 is missing, both it and Moor-
man 3 have already yielded some new information about a
motorcycle officer who unexplainedly left the Kennedy motor-
cade. :

Researchers have long wondered who it was and why he sud-
denly pulled out and continued up Houston while his two
buddies turned left on Elm. The scene was inadvertantly filmed
by Abraham Zapruder, and Robert Groden says one of the of-
ficers seems to do a double take as if wondering why the officer
broke away. ,

What little is known about the motorcade assignments
comes from a report filed by Captain Perdue W. Lawrence on
July 24, 1964 (20H489). An Advance Group of three was to
ride 3 or 4 blocks ahead of the motorcade and a Lead Escort of
five was assigned about % block ahead of Chief Curry’s car,
which was directly in front of JFK.

Mary Ann’s friend McBride was in the Advance Group and
Lumpkin was in the Lead Escort.

The left edge of Moorman 3 includes the rear end of a motor-
cycle and just missed including part of the Stemmons Freeway -
sign. Notice that there are very few people standing just east of
the sign. :

But a minute or so later, as seen in the Zapruder film, the

Early Zapruder frame just after an officer leaves his position.
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spectators were already in place on the north side of Elm,
waiting for JFK as the officer leaves the formation. Since
McBride’s group had already gone by, the film must show
members of the Lead Escort. (In fact, an Altgens photo shows
that as the motorcade neared Dealey Plaza, the five escort
riders had dwindled to three.)

Zapruder kept filming the two officers coasting down Elm
until only one was visible, then stopped until JFK had com-
pleted the turn onto Elm. Ten seconds after the head shot,
Mark Bell’s film revealed three motorcycles on the other side of
the Triple Underpass as the Kennedy limousine reached the
Underpass shadow.
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Frame from the Mark Bell film.

Therefore, whoever left the motorcade must have quickly
caught up with the other two officers. The mysterious rider
was probably Mary Ann’s friend Lumpkin, and here’s why:
she remembers that he was the only officer in the photo and he
was not in the far traffic lane. From her position on the south
side of Elm, the picture would have had to have included two
motorcycle officers if Lumpkin was one of the two in the
Zapruder film. ’

Since she’s certain he was alone in the picture, Lumpkin
must have left the motorcade only briefly because JFK ap-
peared on Elm just about a minute later. v

‘What else does Moorman 4 show? That should be obvious
by now—no one can be seen in the “‘assassin’s window.”” Mary
Ann remembers counting floors and windows in her pictures
both that day and on more than one occasion later on. She
never found anyone in any of the windows, nor did others i
her presence. Of course, the absence of a person proves nothing
at that point in time; still, the lack of interest, as far as is known,
certainly indicates minimal curiosity on the part of in-
vestigators.

The FBI and, she recalls, Secret Service, bothered her for
months with questions and requests to borrow her pictures.
She says all three were available, and she kept signed receipts
from the agents; however, a recent FOIA request turned up
nothing new relating to official interest in the contents of the
Moorman photographs.

As for Moorman 5, many stories will be written about its
contents and background, perhaps beginning with the next
Coverups! For those who would like an 8x10 print of Moorman
3, send a check or money order for $3.40 to Federal Bureau of
Investigation, FOIPA Section, Washington, D.C. 20535. Ask
for the Mary Ann Moorman picture of a motorcycle officer
that was just released (don’t waste your time or money seeking
a print of Moorman 4 or Moorman 5—they say they only have
the two and 5 is an extremely poor copy).

Moorman 3 may not be used commercially and is fully pro-
tected by US and international copyright. -
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What “inside Hoover's FBI:ThoTopHdd_Chhf

Reports’
Who: Nell J. Weich and David W. Marston
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i is said that George De Mohrenschildt held the key to solving the
assassination of John F. Kennedy. Hours before an investigator from the
House of Representatives was to have questioned him, he was dead. It
was known that De Mohrenschildt had worked for several intelligence
agencies. He had played many roles. Was one of them controliing
Lee Harvey Oswald?

THE MYSTERIOUS
DEATH OFA
KEY JFKK WITNESS

AN INVESTIGATIVE REPORT BY MARK LANE

ntil George De Mohrenschildt
died in the spring of 1977 few
Americans had ever heard of
him. Among those intrigued by his ca-
reer were stud of the inati

House Select C i in Manalap

Florida, during the evening of March 29,
1977. That meeting never took place.
De Moh hildt was already dead from
a hot wound inflicted several hours

of President John F. K dy, for De
Mobhrenschildt had acted as if he were
Oswald's control agent. Oswald re-
sponded to De Mohrenschildt's com-
mands. Had it not been for De Mohren-
schildt, Oswald probably would not
have been employed at the Texas School
Book Depository in Dallas on Novem-
ber 22, 1963.

De Mohrenschildt had been a spy for
several countries, evidently rounding
out his career with the Central Intelli-
gence Agency. Clay Shaw, whose rela-
tionship with the CIA dates back to
1955, had been in contact with Oswald
in New Orleans in the summer of 1963,
When Oswald was moved to Dallas, De
Mohrenschildt took over.

Although De Mohrenschildt appeared
before the Warren Commission in 1964,
the attoney for the Commission, pur-
portedly investigating the death of the
President, failed to ask De Mohren-
schildt the kind of significant and prob-
ing questions that would induce the
witness to provide important answers.

Twelve years later, in 1976, the

earlier.

Upon hearing of the death, Represen-
tative Richard Preyer, chairman of the
Committee said, “He was a crucial wit-
ness for us, based upon the information
he had.” The news media focused briefly
but intensely upon De Mohrenschildt
and his possible role in the assassina-
tion.

Willem Oltmans, a Dutch journalist,
had given information to the Committee
shortly before De Mohrenschildt's death.
He returned to Washington after the
death to testify again. De Mohren-
schildt’s death had released Oltmans
from his promise not to divulge certain
information.

Oltmans revealed that De Mohren-
schildt, whom he had known for ten
years, had told him that there had been
a conspiracy to assassinate Kennedy
and that he had played a part in the con-
spiracy. He aiso told him that Oswald
had acted “at my guidance and at my in-
structions.” De Mohrenschildt said that
CIA and FBI personnel were involved as
well.

House of Representatives blished a Ol also stated that De Mohren-
Select C i on A inati to hildt was “petrified” that he would ‘“be
investigate the murders of President killed or di like other wi

Kennedy and Dr. Martin Luther King,
Jr. This committee was formed because
it was clear that thirteen years after the
President’s murder, the American public
was still doubttul of the conclusions ar-
rived at by the Warren Commission:
that there was no conspiracy: that Lee
Harvey Oswald had acted alone.

De Mohrenschildt was to be questioned
by Gaeton Fonzi, an investigator for the

who were connected with the Kennedy
assassination.”

Within days, a posthumous effort to
discredit De Mohrenschildt was begun,
with the assertion that he had spent
some time as a mental patient in the
Parkland Memorial Hospital in Dallas.

At the same time, the New York Times,

began the effort to discredit Oltmans. In

a front-page story the Times quoted an

k]
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anonymous “FBI spokesman” who said
that De Mohrenschildt had “been inter-
viewed extensively by the FBI ax.|d

George De Mohrenschildt may have
been just as involved in the Kennedy
assassination as the man on the right.

testified before the Warren C
sion, and all of his information was not
pertinent to the assassination.” The un-
named FBI source was further quoted:
"All of the information coming from
Mr. Oltmans about Mr. De Mohren-
schildt is all new to us and probably to
reality.”

[t was hardly logical for the FBI to of-
fer a blanket clearance to De Mohren-
schildt. Agents of the FBI had arrested
him during World War II and charged
him with being a Nazi spy.

De Mohrenschildt’s background was
described by the media as having been
“colorful.” According to a recently de-
classified FBI document, De Mohren-
schildt conducted himself as if he were a
Nazi. For a time he had greeted his
friends regularly with aphearty “Heil
Hitler.” He lectured to a club which had
many Jewish members about the fine
qualities he had found in Heinrich
Himmler. He spoke of the excellent
treatment that the French had received
in the Nazi Occupation during World
War II. He predicted that the United
States would be defeated by the Nazis.

During the summer of 1941, De
Mohrenschildt stayed at the home of
Patricia Devel in Washington, D.C.
Miss Devel was observed by FBI agents
in the company of Grace Dineen, who
subsequently admitted that she had been
2 German spy during World War II, and
had been convicted of conspiracy. to

it espionage, and d to
twelve years in a federal penitentiary.
The year after her conviction, Dineen
implicated Miss Devel as being “terribly
anti-American” just before the United
States entered the war. ‘

In 1944, oge of De Mohrenschildt's
associates, Konstantin Maydell, was
charged by the Federal Government
with being a “dangerous enemy alien”
involved in pro-Nazi activities. De
Mohrenschildt had worked in partner-
ship with Maydell producing propagan-
da films. One of the Maydell propagan-
da films was produced in support of the
Fascist regime of Generalissimo Franco
in Spain.

The FB! also was concerned at the
time about De Mohrenschildt's relation-
ship with Pierre Fraiss. The FBI had
determined that Fraiss was the head of
Prench intelligence within the United
States from 1941 to 1945. De Mohren-
schildt worked for Fraiss in intelligence
activities within the United States. He
functioned through the Information and
Economica Department of the French In-
telligence Unit. This unit had organized
Polish residents of the United States to
gather inteiligence about foreign oil
shipments and reserves in Texas and
other states.

The “FBI spokesman” relied upon by
the New York Times was quite correct
in believing that De Mohrenschildt's
testimony before the Warren Commis-
sion did not prove that he had been in-
volved in the assassination. However,
the FBI also knew that
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De Mohren-

schildt had committed perjury before
the Commission.

De Mohrenschildt was gently ques-
tioned by Warren Commission counsel
Albert Jenner when he appeared before
the Commission in 1964. At that time,
De Mohrenschildt, who had been ar-
rested as a Nazy spy and certified
without doubt as having been a French
spy for four years, denied that he had
ever been “in any respect whatsoever an
agent.” The colloquy follows:

Jenner: So this venture in Ghana had
no political aspects whatsoever?

De Mohrenschildt: No.

Jenner: It was entirely and exclusively
for business, as you have explained?
De Mohrenschildt: A hundred percent
business.

Jenner: Except that you were working
for the International Cooperation Ad-
ministration when you were in Yugo-
slavia first, that had no Political im-
plications whatsoever?

De Mohrenschildt: No; it was purely
business.

Jenner: And your second venture in
Yugoslavia for the Cardwell Tool Cor-
poration, that was strictly business?
De Mohrenschildt: Yes.

Jenner: No politics involved?

De Mohrenschildt: No.

Jenner: Have you ever been in any re-
spect whatsoever an agent?

De Mohrenschildt: Never have.
Jeniner: Representing—-

De Mohrenschildt: Never, never.
Jenner: Any government?

De Mohrenachildt: You can repeat it
three times.

Jenner: Any government?

De Mohrenschildt: No. I could take
what you call the Fifth Amendment,
but frankly, 1 don’t need to.

Jeaner: 1 should say to yousMr. De
Mohrenschildt, that any time you
think that your privacy is being undu-
ly penetrated or that you fee that
your constitutional rights might be in-
vaded or you feel uncomfortable, you
are free to express yourself.

De Mohrenschildt: You are more than
welcome. | have never been an agent
of any government, never been in the
pay of any government, except the
American Government, the ICA. And
except being in the Polish Army—five
dollars a month.

Well, maybe | made a mistake.
Maybe | am working for the Haitian
G now. ltisa Bue
it has no political affiliations.

Jenner: Subject to that.

De Mohrenschildt: Again, no political

angle to it

However, a CIA memorandum for .
Lee Rankin, General Counsel of the
Warren Commission,. released on Oc-
tober 1, 1976 reveals that De Mohren-
schildt was known to the CIA as a resuit
of his sojourn to Yugoslavia in 1957 on
behalf of the International Cooperation
Agency (ICA)” and that the “C1A Head-
quarters” sent the “Dallas representative
who called on the.De Mohrenschildt's in
the early part of 1957.” The CIA report
continues:

In the course of several meetings the

CIA representative obtained foreign

intelligence which was promptly dis-

seminated to other federal agencies in

ten separate reports. The Dallas repre-

occa-
siona} contact with the De Mohren-
schildt’s until the autumn of 1961.

De Mohrenschildt's debriefings by the
CIA in 1957, the substance of which

He entered that country under cover
of an employment contract with the

ICA which served regularly as a CIA
front in Eastern Europe. The ClA pro-
vided consultant status to De Mohren-
schildt, finding it an excellent cover. He
obviously exceeded his authority, how-
ever, for he was fired on by Yugoslavian
troops who, seeing him photographing
and sketching military installations,
believed that he was involved in es-
pionage activities.

A branch of the U.S. Government
had conducted an investigation of De
Mohrenschildt before the ICA entered
into a contract with him. That investi-
gative report remains classified today,
as does much of the intelligence data
about De Mohrenschildt.

De Mohrenschildt’s career was consis-
tent only in respect to his continuing
contact with various spy organizatiuns.
Arrested as a German spy by the FBI for
photographing and sketching the ac-
tions of the Coast Guard at Aranas
Pass, Texas, he left the country and
entered Mexico. Nine months later, he
was P lled from Mexi by G 1
¥V} 3 (‘ ' who p >l De
Mohrenschildt of acts of espionage
against the Mexican Government. From
his work for" French intelligence in
Texas, for the CIA in Yugoslavia, and
his excellent working relationship with
the FBl in Texas, De Mohrenschildt
emerged as a man for all causes and all
seasons.

In 1960, De Mohrenschildt and his
wife disappeared. They emerged a year
later in Guatemala City at the time the
CIA was organizing the Bay of Pigs in-
vasion. Shortly thereafter, De Mohren-
schildt reported to the American Em-
bassy in Panama,

Gary Taylor, George De Mohren-
schildt’s son-in-law, testified before the
Warren Commission on March 29,
1964. He, too, was questioned by Jen-
ner. Taylor said:

“Well, the only thing that occurred to
me was that—and I guess it was from
the beginning—that if there was any

i or pl in the i
tion that it was, in my opinion, most
probably the De Mohrenschildt’s.”

Taylor offered as one reason for that
belief De Mohrenschildt's close proximi-
ty to the Bay of Pigs invasion. He said
that aithough De Mohrenschildt daimed
to have walked through all of South
America, “. . . further information in-
dicated to me that their trip extended
only to the portion of South America
where the Cuban refugees were being
trained to invade Cuba, and that this
trip coincided, and that they were in the
area while all this training was going
on. And so, from that—from these
observations—"

Yet before Taylor could complete the
sentence, Jenner interrupted to suggest
the answer in a question: “Do you con-
clude that they were attempting to spy

If Lee Harvey Oswald was a ‘patsy,’
who set him up? The FBI? The CLA? The
Cubans?

_ hinted that he was doing some service

ported back to the American Ambassa-
dor in Panama after leaving Guatemala
City at the time of the invasion, his
question could have had no effect other
than to take Taylor away from his point.
In fact, each time Taylor attempted to
explain why he thought De Mohren-
schildt was involved in the assassina-
tion, Jenner changed the subject:
Taylor: . . . they went to Guatemala
where the invasion troops were being
trained, or they were in Guatemala
when they were supposed to be on a
walking trip, and had taken up
resid in the pied home of
some acquaintances there and—unbe-
knowing to anyone—and when these
acquaintances returned—
Jenner: This was the trip during which
you were married to their daughter?
Taylor: Yes.
Jenner: You are basing this informa-
tion on communications from them,
conversations with your wife, conver-
sations that occurred after they re-
turned?
Taylor: Yes; and to clarify it on the
last point here, about them being in
Guatemala, in conversations with
Nancy Tilton.
Jenner: Yes; 1 asked you about her.
Who is Nancy Tilton? :
Apologists for the Warren Commis-
sion state that the record does not reveal
that De Mohrerchildt piayed a part in
the conspiracy to assassinate President
Kennedy. If the printed record is barren,
it is due primarily to the inept question-
ing of De Mohrenschildt—the fact that
Jenner almost urged him to refrain from
answering difficult questions and never
confronted him with obvious contradic-
tions. Jenner knew that De Mohren-
schildt had been a spy, yet he failed to
ask him directly about his various acts
of espionage which occurred in Dallas,
before the assassination. When others
sought to tell the Warren Commission
about De Mohrenschildt, Jenner direct-
ed the conversation elsewhere. When a
friend of the De Mohrenschildt’s, Mrs.
Igor Voshinin, testified that she and her
husband refrained from asking De
Mohrenschildt about his trips to Cuba,
Ghana, Yugoslavia, and various other
rdne George i

M

for the State Department,” Jenner
changed the subject.

Paul Raigorodsky, an acquaintance
of the De Mohrenschildt's, testified
about De Mohrenschildt's mysterious
trips to Houston, Texas. Just as Raigo-
rodsky approached the relevant point,
Jenner ordered the stenographer to cease
recording the statement:

Jenner: Do you know of arvy business
¢ of De Moh hildt's in
Houston?

Raigorodsky: In Houston?

Jenner: Yes; in the last five years, let’s

say?

Raigorodsky: Yes; he told me that he

was going to see Herman and George

Brown-—they are brothers.

Jenner: What business are they in?

Raigorodsky: Well, again, don't put

this down,

Jenner: Off the record.

{Discussion between Messrs. Jenner

and Davis and the witness, Mr.

Raigorodsky, off the record.)

In Marguerite Oswald’s testimony,
she recounted her frustration at not be-
ing able to talk to FBI agents about her
son when she first arrived in Dailas after
Kennedy's assassination. She was even-
tually escorted into a room and ques-
tioned by two local FBI agents named
Brown, who were brothers. She did not
want to talk to local FBI agents, but
demanded to see agents from Washing-
ton because she wanted to tell them that

on that invasion preparation?” But
Jenner knew that De Mohrenschildt had
worked for the CIA and that he had re-

she thought Lee was a U.S. intelligence
agent. The Brown brothers toid her that,
“We are from Washington, we work
with Washington . . .we work through
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Washington.”

De Mohrenschildt” sought out Lee
Harvey Oswald and visited him in Fort
Worth, Texas. Two weeks later, in
September 1962, De Mohrenschildt went
to the apartment occupied by Lee and
Marina Oswald and told Lee that hewas
moving Marina and their daughter
away. Lee was upset, but resigned him-
self to De Mohrenschildt's decision. De
Mohrenschildt then secured a job for
Oswald with a lithography company in
Dallas. De Mohrenschildt helped Os-
wald to move into the Dallas YMCA.
De Mohrenschildt had previously moved
Marina and her daughter June to the
home of a friend. Then she was moved
to a house in Irving, Texas, occupied by
Ruth Paine. Through De Mohrenschildt's
contacts, Oswald was given a job in the'
Texas School Book Depository.

Several months before the assassina-
tion, De Mohrenschildt mov#d to Haiti.
He organized the Haitian Holding Com-
pany, a shell organization in Haiti which
at that time served as a CIA farm or
holding facility, used to detail or hold

‘former agents who were in possession of

potentially explosive information, and
to reward them with lucrative contracts.
De Mohrenschildt entered into a con-
tract with the Haitian Government to
make a geological survey of Haiti. The
Government of Haiti agreed to pay him
$285,000 for the survey, and to give him
a concession of sisal hemp in Haiti for
ten years with the option to extend it for
ten more years. In May 1963, De Mohr-
enschildt went to Haiti, stopping off in
Washington, D.C., to secure official ap-
proval and last-minute instructions from
the U.S. Government.

De Mohrenschildt lived in Port Au
Prince, the capital, and received his mail
at the American Embassy there. At the
time of the assassination, he was attend-
ing a party when a radio broadcast the
news. According to those present with
him at the party, De Mohrenschildt paled
and then blurted out, “Could it-have
been Oswald? Was he involved?” As he
became the center of attention at the
party, he continued to speak. “The FBI
in Dallas and the FBI in Fort Worth told
me he was harmless.” i

In the moments just after the an-

of the It on the Presi-
dent, no mention of Oswald was made.
De Mohrenschildt had begun to talk
about Oswald’s possible conpection to
the assassination more than one hour
before the rest of the world was to hear
his name broadcast.

In a letter that De Mohrenschildt
wrote two weeks after the assassination
to an executive in Dallas, he described
his reaction at the party and again in-
sisted that he had been told by the
FBI that Oswald was nothing but a
“harmless lunatic.”

When Willem Oltmans, the Dutch
journalist who had befriended De
Mobhrenschildt, went public with his in-
formation about him during March of
1977, the press reacted as if Oltmans
had invented De Mohrenschlldt For
stud of the K
case, however, De Mohrensehxldt had
always been an intriguing subject. Some
have long felt that De Mohrenschildt
was used by an intelligence organization
to set Oswald in place and then was sent
off to a secure but out-of-the-way future.

During the fall semester of 1976, 1
supervised two directed-study programs
undertaken by three law students,
Kathy Meyer, David Seay, and Randall
Smith at the Columbus School of Law at
the Catholic University of America,
where | was teaching. Each project dealt
with a study of George De Mohren-
schildt, his intelligence ties, and his rela-
tionship with Oswald.

When Sprague was appointed general
Counsel to the Select Committee, the
first document that [ sent to him was a
memorandum [ had prepared about De

Mohrenschildt. I aiso enclosed the two
excellent studies that had been prepared
by the law students.

The Oltmans revelations comprised
the first important corroboration of the
known evidence that originated from De
Mohrenschildt himself. When Oltmans
arrived in Washingtor, we met at his
hotel. He was tired but willing to talk.
He felt confident that the information he
had would be fairly received. I tried to
warn him gently that the effort to
discredit each person who tried to focus
upon the truth in the case had been so
consistent that a similar effort would no
doubt be launched against him and car-
ried widely by the national media. [ sug-
gested that the New York Times, the
Washington Post and CBS-TV might
well take the lead in the effort as they
had in the past in the campaigns launched
against Jim Garrison, Dick Sprague,
and others. He assured me that his
credentials as the author of six books, a
noted international journalist, a foreign
editor of Holland’s leading newspaper,
the head of a UPI desk, and as a
respected United Nations correspon-
dent, to say nothing of his Yale educa-
tion, made him impervious to a per-
sonalaattack. Our conversation was in-
terrupted by a telephone call from his
office in Amsterdam. An aide informed
him that a CBS-TV crew had sought out
a rival Dutch journalist and had elicited
from him statements that placed
Oltmans in an undesirable light. CBS-
TV ran the interview the next day and
the New York Times published a story
under a headline which read: “Dutch
Journalist- in Kennedy Case is ‘Half
Showman,” Colleague Says.” The story
asserted that a rival journalist, Peter
d'Hamacourt, had said that “nobody
takes him [Oltmans] seriously.” The ar-
ticle, written by Wendall Rawls, Jr.
reported that:

Mr. dHamacourt, who is widely
regarded as one of the best-known in-
vestigative reporters in the Nether-
lands, said Mr. Oltmans’ work con-
sisted of “a lot of guessing stories” and
added that “you don't know where his
facts end and his imagination begins.”

Perhaps the same can be said, and
with considerably more accuracy, of
Mr. Rawis. At a recent press conference
I attended in Amsterdam, | asked the
more than sixty reporters who were
assembled there representing almost all
of the news media in the Netherlands,,
who among them had ever heard of
Peter dHamacourt. Only two respond-
ed affirmatively. They were journalists
who worked for the same newspaper he
does. When | asked how many present
would refer to Mr. d'Hamacourt as “one
of the best-known investigative report-
ers in the Netherlands,” many of the
journalists laughed. In discrediting
Oftmans, Rawls added in his New York
Times story that Oltmans:

works under some unspecified ar--
rangement for N.O.A. [sic] Televi-
sion, a smail group of television and
radio stations in the Netherlands.
There is'no N.O.A. Television in the
Netherlands. Oltmans works for N.O.S.
Television. According to the Director of
N.QO.5., Oitmans is a “valued and

-trusted journalist.” He told me that

Oltmans “has reported many stories for
us many years. We have never known
him to make an inaccurate statement in
all those years.”

I visited the N.O.S. complex and
discovered that rather than being a
"“small group of television and radio sta-
tions” it was the only national network
in the Netherlands, that it dominates the
air waves as if it were CBS and NBC
combined.

An examination into the New York
Times story poses serious questions
about Rawls, but tends to resolve many
of the questions he so unfairly raised
about Oltmans.

However, since Oltmans had inter-
viewed De Mohrenschildt, both briefly
on video tape in the Netherlands and on
audio tape for many hours in the United
States, the area of concern should not
have been Oltmans’ reputation, but
rather De Mohrenschildt's answers.

‘Oltmans told me that when De Mohr-
enschildt realized that the truth about
the assassination would probably be
revealed, he became frantic. De Mohr-
enschildt began to make limited admis-
sions to Oltmans, telling him that he
had played a part in the assassination
and that his “contact downward was to
Oswald.” In intelligence jargon when a
vertical structure is established with
each operative having a contact below
him who reports to him and accepts
orders from him, and a contact above
him to whom he reports and from
whom he accepts orders, the former is
the “downward” contact, and latter the
“upward” contact. De Mohrenschildt
said that he had been given a cover
story about Oswald, that he had checked
out the story, and that he had moved
Oswald around without havmg full

knowledge of thﬂé use to which Oswald
would beput.

According to Oltmans, De Mohren-
schildt was torn between wanting to get
the whole story told and fear that he
might be prosecuted if some of the facts
were known. He said, “I do not want
Alexandra [his daughter] to be known
as the daughter of the assassin.” He told
Oltmans that “T might as well kill myself
before that happens, SO NO one can ever
prove what [ did.”

To relate the story of how he was
used in the conspiracy, De Mohren-
schildt began to write a book about his
relationship with Oswald. He entitled it,
I'm a Patsy, I'm a Patsy. Oswald had
spoken those words in the Dallas Police
and Courts Building shortly after his ar-
rest on November 22, 1963, immediate-
ly after he was informed by a reporter
that he was being charged with killing
the President.

According to Qltmans, De Mohren-
schildt was put in a mental ward, held
there for six weeks, and given elec-
troshock treatments soon after he began
his work on the manuscript.

In December 1976, Oltmans arrived
in Dallas and was informed by Mrs. De
Mohrenschildt’s lawyer that he could
not see De Mohrenschildt. He returned
to Dallas in February of 1977 and met
De Mohrenschildt for lunch. Although
others were present at the luncheon, De
Mohrenschildt spoke to Oltmans in
French and asked if Oltmans could help
him tell the whole story about the
assassination in a way which would
keep him from going to jail. Oltmans
agreed to help. De Mohrenschildt told
Oltmans that he wanted to leave the
country quickly since he was afraid that
he might be killed if it were known that
he was talking, or perhaps “even
worse,” he said, be sent back to the hos~
pital for more electroshock treatments.

Oltmans and De Mohrenschildt flew
to Amsterdam and there the video tape
interviews were conducted. They visited
Brussels together, and suddenly De
Mohrenschildt disappeared. Oltmans
never saw him again.

On March 11, 1977 Oltmans made a
statement to the Select C i

book which fully explains his relation
ship with De Mohrenschildt. The bool
has found a Dutch publisher, but as oi
this writing, American publishers seem
reluctant to publish it.

Oltmans met De Mohrenschildt in
March of 1967. De Mohrenschildt had
defended himself against charges that he
was involved in espionage in the United
States and Yugoslavia by claiming that
he was not sketching secret military in-
stallations in both countries, but that ht
was an artist painting seascapes anc
landscapes. Oltmans told me that in the
ten years that he knew De Mohren-
schildt and visited his home he had never
seen any art supplies, brushes, an easel,
or a painting done by De Mohrenschildt.
He said that neither De Mohrenschildt
nor his wife ever mentioned that he had
an interest in painting or sketching.

De Mohrenschildt told Oltmans one
day, “I am very much afraid of this in-
vestigation by Jim Garrison [at that time
the New Orleans District Aitorney] be-
cause | believe that he is on the right
track.”

According to Oltmans, De Mohren-
schildt told him that, “When Oswald
shouted “I am a patsy, [ am a patsy,” he
spoke the absolute truth. He was a patsy.”

During February 1969, George De
Mohrenschildt asked Oltmans, “How
would you feel if someday it were
discovered that | did actively organize
the Kennedy assassination?”

Three years later, De Mohrenschildt
wrote a letter to Oltmans regarding the
tape-recorded statements that he had
made for him. He wrote, “Please under
no conditions release the tapes to any
Government commission.”

Later that year, De Mohrenschildt
told Oltmans that he would be reward-
ed by the financial interests in Dallas "if
it became known that I had something
to do with the assassination.”

He added that he knew that anti-
Castro Cubans actually “shot JFK for
betraying them at the Bay of Pigs, and
they had a perfect case.”

Two years later, during September
1974, De Mohrenschildt began to talk to
Oltmans about his fear for his life. He
said he was afraid that he would be killed
if he remained in the United States. He
instructed Oltmans in a letter to make
the tapes available “in case of my
removal from the scene—by assassina-
tion or otherwise.”

Later that year, De Mohrenschildt
wrote to Oltmans that his relationship
with the CIA continued: “1 got one girl
(a student at Bishop Coliege) into the
CIA because she was just the type—
unscrupulous. She calied me from D.C.
during a French exam. I gave her the
answers, and she passed.”

At the time De Mohrenschildt was
teaching at Bishop Coilege in Texas. He
spoke French fluently. In February
1977, De Mohrenschildt said to Olt-
mans, “Willem, how would it look to
the world if I came and said that [ felt

responsible for Oswald’s behavior?”
and then added, “Oswald followed my
instructions. It was about the assassina-
tion.” He pleaded with Oltmans not to
reveal the information he had given to
him. “1 trust you,” he wrote. “Don't
hang me. Don't incriminate me.”

De Mohrenschildt told Oltmans that
in the manuscript he had written he
ioned “the names of the FBI and the

told them that “De Mohrenschildt asked
me not to hang him, but to give you
some information in such a way that he
will not go to prison.” Oltmans said, 1
did not want to betray George. [ like
him, and [ gave my word.” After De
Mohrenschildt's death, Oltmans re-
turned to Washington and testified be-
fore the Select Committee as to his full
knowledge of the events.

That testimony has not been made
public. ] learned about it in my meetings
with Oltmans. Oltmans has written a

CIA functionaries who were involved in
the assassination.” He added, “Obvi-
ously no one wants these names to be
published.”

Later, De Mohrenschildt said, “After
I finished the manuscript | was given
drugs and then sent to a psychiatric
clinic.” He said that his severe problems
began after he finished his book. At that
time he begged Oltmans to “bring me to
safety. Take me away from Dallas. or |
will be destroyed.”

Oltmans invited De Mohrenschildt to



6

accompany him to Amsterdam. De
Mok hildt was to go, but
hesitated because he said that “a man

d Epstein called.” Ep had of-
fered him a substantial sum of money to
remain in the United States and meet for
an interview.

De Mohrenschildt finally went to
Amsterdam and then returned to the
United States where he sat for the inter-
view with Edward J. Epstein.

Epstein is 2 reporter who some years
earlier had been involved in a campaign
to clear the FBI of charges that it had
used excessive violence, or conspired
unlawfully to destroy the Black Panther
Party. In fact, FBI documents reveal
that the secret operation "COINTEL-
PRQ"” was organized to do just that.

Although Epstein’s assumptions were
false and his conclusions invalid, the in-
telligence agencies made use of his work
to counter charges that ®the FB! had
violated citizens’ rights.

In the July 13, 1968 issue of the New
Yorker magazine there appears an arti-
cle written by Epstein, where he attacks
point by point Jim Garrison's assertions
of the exi e of a piracy to kill
JFK, and the involvement of Clay Shaw.
Epstein ridicules the character and evi-
dence-gathering methods of the then-
District Attorney of New Orleans.

Within one week of publication of the
article, the CIA had circulated Epstein’s
inaccurate charges to intelligence chiefs
and stations throughout the world, di-
recting them to demonstrate to interest-
ed parties that “there is no hard evi-
dence of any such conspiracy.” (Copy of
the CIA report, number 1127-987 is re-

produced.)
SSPATCA L o e

Alexandra lived had gone out to a
bridge party leaving strict instructions
that the maid was to tape-record her
favorite television programs while she
was gone. The maid activated the tape
recorder, and it captured the sound of
the program, as well as the shotgun
blast that killed De Mohrenschildt. The
various servants testified that an alarm
system installed by the owner of the
house caused a bell to ring rather quietly
whenever an outside door or window
was opened. The courtroom became
silent as the tape recording was played.
Just after a commercial against yellow
wax buildup (does life imitate “Mary
Hartman"?) a gentle bell was heard, and
then the shotgun blast.

A member of the coroner’s jury asked
what had caused the bell to ring. Later,
a detective suggested that perhaps it had

_ been caused by the maid leaving the

house to sun herseif just before De
Mohrenschildt shot himself. Perhaps it
had been, but the maid had not testified
to that event, and she has refused to
discuss it since.

The Columbo-like mystery had no
Columbo-like conclusion. Someone may
have entered or left the house just before
De Mohrenschildt was killed. The in-
quest showed that De Mohrenschildt
might have killed himself. But contrary
to the inquest’s conclusion, it did not
prove that he did not kill himself.

My conversation with the state’s at-
torney, David Bludworth, which took
place in his office just after the inquest,
raised another intriguing possibility.
Bludworth was open and frank with me.
He said that he was reasonably satisfied
that De Mohrenschildt had killed him-
self. He said the reason that De Mohren-

hildt took his own life was of great in-

Epstein’s flawed defense of the FBI
and the use of his work by the CIA are
relevant here, because Epstein was with
George De Mohrenschildt just before De
Mohrenschildt died, though clearly one
cannot even consider the possibility that
Epstein "actually killed De Mohren-
schildt,

In Florida, Epstein was quoted in the
press, saying that he was involved in “a
very big project that involves a lot of
money.” They met in Palm Beach on
Tuesday fnorning, March 29, at Ep-
stein’s room in The Breakers Hotel.

At 1:00 PM De Mohrenschildt left and
returned to his house in Manalapan
where he had been staying with his
daughter Alexandra and her friend since
he left Oltmans in Europe. At 2:21 pPm
he was dead.

The press has widely reported that De
Mohrenschildt had been notified by his
daughter that while he was out, Gaeton
Fonzi of the House Select Committee
had called and would call back later that
day. Reporters speculated that De
Mohrenschildt, perhaps afraid of the
confrontation with Fonzi, killed him-
self. Yet Alexandra said that her father
did not seem upset by the message.

I attended the coroner’s inquest heid
in Palm Beach. The woman with whom

terest to him, and that the Select Com-
mittee would have his full cooperation
in determining the motive. [ asked him
what he meant and he said, “You know
Epstein was with De Mohrenschildt. He
paid him three thousand dollars for the
interview and then let him go after a
very short session. Why do you think
that was?”

1 said that 1 did not know.

“You know. | know what long dis-
tance calls are made from here and who
Epstein called. And | questioned Epstein
just after | came into this matter. Epstein
said he had taken no notes and had no
tape recordings of an interview with De
A ke Ja 1A m l m" h.
lieve that, not after he had paid all that
money. When | questioned him closely,
he finally told me why De Mohren-
schildt left, drove home in a car Epstein
had rented, and then he killed himself.”

1 asked Bludworth why De Mohren-

hildt had left so precipitously.

He said, “Epstein admitted to me that
he showed De Mok hildt a2 docu-
ment which indicated that he might be
taken back to the Parkland Hospital in
Dallas and given. more electroshock
treatment.”

Bludworth looked at me and said,
“You know, De Mohrenschildt was
deathly afraid of those treatments, They
can wreck your mind. De Mohren-
schildt was terrified of being sent back
there. One hour later he was dead.”

De Mohrenschildt's death in 1977 was
another tragedy in the chain of events
set into motion on November 22, 1963.
It may be impossible to accurately as-

sess De Mohrenschildt's part in the

death of President Kennedy, since he
was not asked the relevant questions by
FBI agents or counsel for the Warren
Commission. Yet it seems likely that De
Mohrenschildt was assigned the impor-
tant task of separating Lee from Marina
Oswald, placing Oswald alone in Dallas
while: Marina lived elsewhere, and se-
curing a job for him in a building on the
presidential motorcade route. While
those tasks were important, De Mohr-
enschildt’s role was that of an agent in

the field. His assignment left him but
one rung from the bottom. The bottom
rung was occupied by Lee Harvey Os-
wald, the proposed fall guy, the person
to whom the evidence would irrevoca-
bly lead on November 22, 1963.

It seems likely that De Mohrenschildt
was given a cover story to give to
Oswald. Oswald would hardly have ac-
cepted his fate if he knew all the facts. It
also seems likely, in view of De Mohr-
enschildt's conduct on November 22,
1963 in Haiti, and in the light of his

subsequent statements to Oltmans, that
De Mohrenschildt- had been given
another cover story. Had De Mohren-
schildt known what Oswald had been
set up for, he would hardly, upon learn-
ing that the President had been shot,
have blurted out Oswald's name, de-
claring that Oswald had been consid-
ered harmless by the FBI.

The death of George De Mohren-
schildt was a severe setback for those
anxious to learn the truth about the

ination of President K dy
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By FRANK S. WRIGHTY

Witness to Tragedy

Dallas attorney Ffrank 5. Wright
says his aggravation at the
“numerous incorrect statements
made by outside theorists”
regarding the exact number of
shots fired at President Kennedy
prompted him to write his on-
the-spot recollections of the trag-
edy. He heads a firm of criminal
trial lawyers, served as an assistant
district attorney and has practiced
fifteen years as a Dallas defense
attorney. Lawyer Wright is donat-
ing his fee. for this article to
TACA, Inc., an organization that
benefits Dallas’ performing arts.

he old Dallas County

Courthouse was quiet

that moming, compared
to other times, but the sheriff’s
office was typically active. Not
long after my arrival there to con-
duct a routine business task, | was
reminded that the parade honor-
ing John F. Kennedy was 1o pass
the courthouse later. In fact, smalil
clusters of people began to
gather soon thereafter, all of
them cakculating where they
- could best see the festive proces-
sion. As | concluded my tasks, two
friends who were Deputy sheriffs
suggested we go together to
watch the presidential parade.
We decided the best vantage
point would be facing Dealey
Plaza, by the Records Building,
before the entourage would turn

{According to a DMN society coluni'm,

in front of the School Book
Depository building.

The crowd was in a festive
mood, and we easily passed the
few minutes until the parade
arrived. Statements from the
crowd farther up Main Street
announcing that the parade was
coming were soon lost in the
sounds of sirens, vehicie motors
and applause. The applause
changed to happy cheers and
loud greetings as the president’s
car approached.

1 had seen Kennedy before,
but not jacqueline. Whether it
was her b y or her gely
bright colored suit, my eyes
found her first. Then | wondered
how the president maintained the
deep tan he had, following the
chief executive’s rigorous sched-
ule. Both were obviously happy.
Their smiles, and those of the
crowds, enhanced the general
feeling of festivity.

The first “boom” was a surprise
and caused me to look skyward,
as a spontaneous reaction. In
retrospect, | believe | was looking
for what would -have been an
appropriate display of fireworks. |
was brought to my senses after
the second explosion, because
the deputies with me reached for
their weapons. After the third
distinctive blast, we all ran
instinctively across Dealey Plaza
~— only to see mass confusion sur-
rounding the street. The presi-
dent’s limousine was emitting
heavy exhaust as the driver nego-
tiated the curve onto Stemmons
Expressway heading at full speed
toward Parkland Hospital. People
near the Triple. Underpass
remained stretched or crouched:
on the ground, ran or simply
stood, crying. ’

The president was killed by
three, evenly spaced, distinct
shots that still ring through my
mind. Any speculation of more
shats is by people who were not
there. :

Al

Wright was one

of Marina's attorneys

during the Warren Commission period,

but I haven't found a reference in the
Report or volumes. I called Wright a

few days after his article appeared
and told him that many witnesses heard
either more shots or a different time
interval between them. He seemed some-

what surprised
shots from two
"sound like one
the ear at the

and also agreed that
different locations may
shot if they arrive at
same time.)
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KGB spy

In the Sept. 12 Star-Telegram
there was the headline, “Journalist
reports Sakharov healthy.” This
news story is based on information
from Victor Louis. who was identi-
fied as a “conduit for Soviet intelli-
gence information and propaganda
who writes as a journalist for Ger-
man and British newspapers.”

Whoreally is Victor Louis? Heisa
KGB disinformation operative
whose real name is Vitali Yevgen-
nevich Lui. In 1964 an important So-
viet defector, Maj. Yuri Nosenko,
escaped to the West and among the
useful facts he supplied was that
Vietor Louis was directly employed
by the KGB.

The hook. Dezinformatsia: Ac-
tire Measures in Soriet Strateqy,
by Professor Richard H. Shultz of
the Fletcher School of Law and Di-
plomacy and Professor Roy Godson
of Georgetown University, should
be required reading for everyone
involved in the media. Maybe they
would finally realize how they are
used to spread communist propa-
ganda?

MRS. JOSEPH D. KENNEDY

Stephenville

DMN 11-24-8L
]

IN DALLAS HISTORY: On this date
in 1963, Dallas nightciub owner
Jack Ruby shot and killed Lee Har-
vey Oswald, the accused assassin
of President John F. Kennedy, in a
scene that was viewed on live tele-
vision.

Zauber

(Ray Zauber, editor
of the weekly news-
paper, was a friend
of Jack Ruby. In a
1977 Canadian tv
documentary (The
Fifth Estate: Dallas
and Beyond), he said
Ruby hired off-duty
Dallas Police offi-
cers "on a regular
basgis" at the Carou-
sel Club, A3 for the
Walker ad, there is
no known documentate
ion that Oswald was
ever in DPD custody
prior to ll=-22-61,

Thnrldly, October 2§, uu

THE THREATENED SPECIES

__TheOak Cliff Tribune
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(Paid Advertisement)

THE VOTER IS 'KING FOR A DAY’

OPTION - '84

November 6:

Kings and their Detentes are aimost extinct and the voter is a
“threatened species.” Since 1960 the “‘Threat’’ has become more
real and more obvious. Campaign and public office bioodshed have
made it ungquestionably so.

As a practicing proponent of nonpartisan voting and support, too
often denied by a partisan Congress, | have had no Party fo change,
to vote for anyone or no one, nor have { voted for one who became
President since Yaita-1945 until 1980, That seems fo be the story of
my political life that | wouldn‘t change if | couid.

A second-term President wouid be the first successful one in 28
years. That would improve my record while the reasons for it still
support my story and his candidacy.

We know that the Wastern President has control of his party and
that he is no Ford and no Nixon.

Wae stiouid know that the opposing Party, its C.
of the Congress plus Mondale and Ferraroare locked info the control
of “Tipsy” O‘Neill, “Chap”’ Kennedy and ““fair play for Cuba*
McGovern, the so-called ““Eastern Establishment.”

A new campaign record has been d by the ber of
Democrat Legislators invoived in what would prove fo be a
Congressional take-over of the onily other elected branch of
government, if it succeeded. The Votar aiso needs four more years to
consider such a ““Threat fo the Species.”

With the progress of and the potential for revoiution from the
Panama Canal to the 2000 miile Southwest Border in only six years
since the “‘Chase of & Ghost” in Southeast Asia, the encir and
division of two continents is a more etfective picture fo take fo the
polls than it is a bedtime story.

if going to the polis has anything fo do with Democrat wars,
alliances, agreements, cease fires and Detente that resulted in the
“liberations” of 14 countries to despair behind the lron Curtain,
November ¢ could be the day that our destiny btcomu more directly

_ reluted 1o the fate of 14 others.

With vvtors in every state relating the Mondale Party io the

Mondale is chalk d to prove his claim that

Revolution and Torrorism, world and international, are not the

same and not a threat to every race and every society. He has the

support of Revolutionists and Terrorists woridwide. Yogether both

have set the stage for Detedted Liberations on every continent, past
and present, and they are the same and they are here.

From this pen there is more than a challenge. There is a dare to
disprove that Mondate and Castro had common inferests in the
support of the Nicaraguan Revolutionist - Sandinista in 1968 and in
the Watergate files of ““fair play for Cuba’ George McGovern and
his campaign manager, Gary Hart, in 1972. Why don‘t they fell what
the istand.oriented thieves were atter?

AREPUBLICRAT

Edlwrin A, Holhen
EDITOR'S NOTE:

—_—

OPTION - '64

John F. Kennedy brought more to Texas than ““wit, charm and
charisma.”

By 1943 there were 14,000 U.S. troops in.South Vietnam. He was
in Dallasonly 20days after the bloody murder in Saigon of President
Diem and his brother, Nhu, on November 2. For 20 years the story of
how he and Ambassador, H. C. Lodge, planned the murder IM paid
$40,000 for it, has been den by the Dx at Wi
[Ref: U.S. News and Worid Report, Road fo War, October 10, 1983.]

Lodge was flying back from Saigon while Kennedy was in Texas.
He and Kennedy were to confer Monday, the 25th, about the bioody
hands. But the new President, Lyndon Johnson, fook his place on
Monday, the 25th, since the party switch had -been made on
Friday, the 22nd.

Democrat Pr t, Lyndon J: began his presidency in
the bicod of Saigon and Dallas and ended it in 1968 in the political and
military stalamate of the bioody ““Chase of a Ghost in Asia.”” This is
the Untold Story of the Kennedy - Johnson to Carter - Mondale
Democrat Defente.

D at John F, K dy was not killed to losa the ‘¢4 elaction.
He was killed by the Kennedy - Democrat - Detente Agent Lee H.
Oswald in order fo win the ‘44 election which Kennedy couid not do.
But Lyndon Johnson could win and did.

To all lmonh and purposes, a couple of wellaimed and
wel: ded shots, on N 22, 1943, won the ‘64 eiection for
the Democrat Congress and Party and their Detente, Revoiutionists
and Terrorists as intended.

- Aided, abetted, privileged and pr ted by the dysasa
Terrorist, Assassin Defente Agent Lee H. Oswaid was not killed by
Jack Ruby fo prove his federal connactions, official Detente position
or intent. He, Oswaid, was executed to disprove them, to kesp him
out of a courtroom trial and to destroy witnesses and evidence.

Had John F. Kennedy bacome a lame duck President, he would
not have been assassinated. Had John F. Kennedy not directed the
‘sarty morning, dark and secrel; refease of Lee M, Odwald from:
Datlas police custody on Aprii 11, 1963, he wouid not have been free
on the streets of Dallas. He would have been in jail for “Attempted
Assassination’” at ¢ p.m., April 10, with 60 highly secured Federal
and Dailas police documents, to prove it.

The Warren Commission’s “‘Finding and Conclusion” that Lee
H. Oswaid committed both crimes in Dallss was tofally unavoidabie
from official documents of the FBI and the Dailas Police
Department, alcne. Bayond that, the investigation was a total
cover-up.

Cailing the Kennedy Assassination an “‘inside Job,” inside the
Party, inside the administration and inside the Democrat Detente, is
justifiable and it deserves the :pocial attention of Waiter Mondaie‘s
political associates.

AREPUBLICRAT

Edurcn Q. Yilhon

Edwin A. Walker was born a fourth-
generation -Texan in Center Point, Kerr
County. He was graduated from West Point in
the class of 1931 and served for more than 30
years, attaining the rank of Major Generai.

He was one of five division commandcrs

months during a barrage of criticism from
military and civillan authorities and major
news sources. He got what he expected from
the Defense Department Whiz Kid Warriors
as the nation was being goaded along the road
to war in Southeast Asia by the Soviet

of NATO when the national ad
changed on January 20, 1961.

There were higher-ranking generals but
none more outspoken than Edwin Walker on
issues of conflict and controversies of the
time recorded in Official Military Records,
among military and civilian spokesmen.

General Walker graw up on the stock
farm of his father, George P. Walker, which
was later managed by his oider brother,
George Jr., a graduate of MIT.

General Waiker commanded troops in
two wars and eleven battle campaigns, was
decorated by five separate countries in his 30
years of active duty.

This is the same Edwin Walker whom
Lee Harvey Oswald attempted to assassinate
with the same gun he used to kill President
Kennedy in Dallas seven months later.

Known as the General with the toughest
anti-Communist and pro-Ally training pro-
gram in the U.5. Army, he was relieved by
John Kennedy from his d in

ation

The Kennedy’s second major mistake
was reassigning Wailker from Germany on
October 13, 1961, where hc was not allowed to
confront the C ist enemy. Instead, he
was to be transhrrod to ﬂn Paclfic where M
was to be
aggressors.

insfead, the General opted to resign, an
act unprecedented for an officer of his rank
and extended service. He left the Army with
grave concern for the Kennedy land of ““Dire
Peril” ... "that might not survive my term of
office’’ which Walker thought was better than
peaping through holes from the backside of a
wall which was outflanked 3,000 miles to
Cuba.

Moreover, a test of the United States in
revolution, defined as a state of NO govern-
ment, developed. “Would or could our nation
win a war 8,000 miles away in Southeast Asia
or would the effort merely become an

ex ion of its own revolution?’’ Walker

Germany on the day of the Bay of Pigs
Abortion fiasco on April 17, 1961,
He waited out the Kennedy Clan for saven

asks.
There is considerable family history
which preceded Edwin Walker. History such

as a great grandfather, an Austrian of Tyroi
stock, whose home became the first post
office along the railroad in Kerr County. That
event is now recognized by a historical
marker.

This same forefather became a surgeon
in the Confederate Army, whose defailed
hand.written medical records of every soli-
dier he treated. are now ensconced in the
state archives at Austin,

A grandfather, his namesake, was son of
the British consul at Charieston, S.C.

The Edwin Walker story is deeply
reflected in Official Records of United States
history which embrace the mititary, Con-
gress, Warren Commission, local and federal
law-enforcement authorities and many
magazine and newspaper accounts.

However, this is not a book but a
newspaper writer’s sketch. That the KGB
and FBI were simuitaneously compiling
similar dossiers and surveillance material on
the hard.bitten officer as a risk to national
security was an intrigue which defies
credibility. —THE EDITOR

EPILOGUE

On February 2, 1982, General Walker was
reinstated to the rank of Major Generai with
full retirement status, rank, privileges and
benefits.
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WHERE ARE THEY NOW?
Jack Reviil llﬂ:‘ l:v- ﬂ}al:o' :(lv::u.m oo

Jack Revili, retired executive assist-
ant chiet of the Dallas Police Depart-
ment and an important figure in the in-
vestigation of the events surrounding
the assassination of President John F.
Kennedy, is not a man wha can stand to
be bored far long.

score, but said, “I'm terrible. And |
don't mind saying that. But | enjoy the
game.”

However, Revill hasn't given up law
enforcement altogether. He said he
fresiances as a security consultant for
Dallas Cowboys owner and business

And he's had no trouble & g
busy in the nearly two years since his
ratiroment in January 1983. He now
spends a /ot of time on the golf coursa
in the lake resort community at Lake
Kiowa in Cooke County where he lives.

“Retirement is far irom boring like
some people tried to telf me,” Revill
sald. “I've got more 1o do now than |
can say graces to."*

Revilf, 54, is president of the Men's
Goit Association at the lake resort and
has served on the resart's bosrd of di-
rectors. A frequent goif partner is re-
tired Dailas Police Chistilen King, wha

magnate H.R. "8um" Bright. And he
said he visits Dallas frequently 10 ses
his three daughters, Rhonda, Randie
and Oonna.

Revill joined the Dailas police force
as a patroiman in 1951,

At the Dallas Police Department, he
did undercover work as a narcotics de-
tective and !ater became head of the
criminal intelligence division,

As head of intelligenca he was pro-
pelled (nto the limelight of the Warren

Commission’s investigation of the assa- ~

sination of Kennedy.

DMN 3-27-82 (edited story)

gence division, he drew attention d g the
Warren Commission’s investigation of the assas-
sination of President John F. Kennedy. A break
between the depariment and the FBI occurred in
the wake of a report by Revill to then-Police
Chief Jesse E. Curry. The report quoted Dallas-
based FBI agent James Hosty as saying the bu-
reat knew in advance that Lee Harvey Oswald

As head of the Police Department’s E’ntelli- .

the statement.

BRIEFS....Hope you'll agree this issue was worth
the long wait - the Moorman photo story has now
been developing for more than two years, and I
expect a conclusion fairly soon; if something
newsworthy turns out, your NBC station will have
the best coverage....0n the tube January 27, 28
and 0 is docudrama Robert Kennedy and His Times
(CBS); but watch Call To Glory January 29 and
February 5 (ABC) for JFK asssassination-related
film, inciuding Zapruder and the only sound film
of Malcolm Kilduff's official death announcement
at Parkland....College professor and researcher

was “capable” of committing the assassination.
THE FBIl DENIED that the agent ever made
“In retrospect, (not mentioning the agent'’s

remark) would have been the easy way out,” Re-
vill says. “But I don’t believe that's my way.”

Assacisied Prass
REMEMBERING. . . couple outside Texas School Book Depository

Jerry Rose has a new and good newsletter, The
Third Decade, which includes some interesting
material on George delMohrenschildt; !Mark Lane's
analysis is a good companion....The 2lst anni-
versary was just as quist here as elsewhere,
partly due to local demos who still say we
should all remember his birth, not his desath;
what they "overlooked" is that they had no
observance for JFK's birthday this year....This
issue takes us through November 198l,, but 1985
looks very exciting for both JFK and RFEK study;
the coverups may finally be unraveling.
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